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Adopting Children Overseas


Potential adoptive parents should be aware that the legal requirements for adopting children and bringing them back to the U.S. are strict.  Because processing can take a long time and US law does not automatically accept all legal adoption proceedings in foreign countries as valid for immigration, US citizens who are considering adopting children overseas are strongly encouraged to contact the consular section as soon as possible.

Adopted children may be eligible for Immigrant Visas under two sections of the Immigration and Naturalization Act of 1996.

Section INA 101(b)(1)(E) applies to a child:

1.
Legally adopted while under the age of 16; and

2.
In legal custody of, and has resided with, the adoptive parents for at least two years.

The legal custody requirement may be fulfilled either prior to or after the child’s adoption.  Legal custody is deemed official at the time the adopting parents are awarded custody of the child rather than on the date the adoption becomes final.  The period of residence for which the adoptive parents and child have lived together must be at least two years, prior to or after the adoption.  The time frame in which the two years are accrued need not be continuous.

Section INA 101(b)(1)(F) applies to a child:

1.
Under the age of sixteen at the time a petition is filed (petition I-600 see below), and

2.
Who is an orphan because of the death or disappearance of, abandonment or desertion by, or separation from or loss of both parents, or

3.
Whose sole surviving parent is incapable of providing proper care and has, in writing, irrevocably released the child for emigration and adoption.

"Abandonment by both parents" means that the parents have willfully forsaken all parental rights, obligations, and claims to the child, as well as all control over and possession of the child, without intending to transfer, or without transferring these rights to any specific person(s).  "Sole parent" means the mother when it is established that the child is illegitimate and "Surviving parent" means the child’s living parent when the child’s other parent is dead. 

Children who fulfill the requirements of the first section above are eligible for IR-2 visas.  Processing requirements are the same as for other family-based immigrant visas.  Please see the handout "Immigrant Visas."

Children eligible under the second section are eligible for IR-3 or IR-4 visas.  Adoptive parents must file form I-600 with the Immigration and Naturalization Service (INS).  Requirements for an approved I-600 are:  a home study by an authorized social services agency, fingerprints of the parents, evidence of financial status, proof of citizenship, proof of marriage, proof that the child meets the definition of orphan, and evidence that the child has been legally adopted or that custody of the child for adoption in the U.S. has been legally granted to the adoptive parents by the foreign country 

Because INS processing time can be long, prospective parents often file form I-600a before identifying a specific child for adoption.  The I-600a requires a home study, fingerprinting and proof of financial and citizenship and is valid for 18 months.  With an approved I-600a, parents can file an I-600 at a consular section overseas once they identify a specific child for adoption.  Contact the consular section for more specific information.

Les parents adoptifs devraient se rendre compte que les conditions légales pour adopter des enfants et les emmener aux États-Unis sont strictes. Comme le traitement des dossiers d’adoption peut prendre un bon moment, et que la loi Américaine n’accepte pas automatiquement toutes les démarches légales d’adoption de certains pays étrangers, aussi, il est fortement recommandé aux citoyens Américains de se rapprocher de la section consulaire au plus tôt.

Les enfants adoptés sont éligibles selon deux sections de la loi sur l’Immigration et de la Naturalisation (INA) de 1996. 

La section INA (b)(1)(E) s’applique à un enfant qui:

1. Est légalement adopté en dessous de l’âge de 16 ans; et

2. Étant sous la garde légale de, et ayant résidé avec ses parents adoptifs au moins deux ans.

La condition légale de garde peut être remplie avant ou après l’adoption de l’enfant.  La garde légale est considérée officielle au moment où elle est attribuée aux parents adoptifs, plutôt qu'à à la date à laquelle  l’adoption devient définitive.  La période de résidence pendant laquelle les parents adoptifs et l’enfant ont vécu ensemble doit être de deux ans au moins, avant ou après l’adoption. La période au cours de laquelle les deux années ont été accumulées n’a pas besoin d’être continue.

La section INA 101(b)(1)(F) s’applique à un enfant:

1. Âgé de moins de seize ans au moment où une demande d’adoption est effectuée (formulaire de demande I-600 ci-après), et

2. Orphelin en raison de la mort ou de la disparition des deux parents, de leur abandon ou désertion, ou encore de leur séparation ou perte, ou

3. Dont le seul parent survivant est incapable de lui fournir des soins appropriés, et a par écrit, irrévocablement libéré l’enfant pour émigration et l’adoption.

“Abandon par les deux parents” signifie que les parents ont volontairement abandonné tous les droits parentaux,  obligations, droits sur l’enfant, ainsi que tout contrôle, sans intention de transfert ou sans avoir transféré ces droits à une ou des personnes spécifiques.  “Seul parent” signifie la mère, quand il est établi que l’enfant est illégitime, et “Parent survivant” signifie le parent vivant de l’enfant quand son autre parent est décédé.
Les enfants qui remplissent les conditions de la première section ci-dessus sont éligibles pour les visas IR-2.  Les conditions de traitement sont les mêmes que celles des visas immigrants basés sur les liens familiaux.  Veuillez consulter le document “Visas d’Immigrants”

Les enfants éligibles selon les termes de la seconde section, sont éligibles pour des visas IR-3 et IR-4.  Les parents adoptifs doivent remplir le formulaire I-600 du Service de l’Immigration et de la Naturalisation (INS).  Les conditions d’approbation du I-600 sont:  Une enquête domestique par une agence des services sociaux, les empreintes digitales des parents, la preuve du statut financier des parents, la preuve de mariage légal, et la preuve que l’enfant correspond à la définition d’orphelin, ainsi que la preuve que l’enfant a été légalement adopté, ou que sa garde pour adoption vers les États-Unis a été légalement accordée aux parents adoptifs par le pays étranger.

Comme la durée de traitement d’un dossier d’adoption par l’INS peut être longue, les parents potentiels déposent le formulaire I-600a avant d’identifier un enfant spécifique pour adoption.  Le
I-600a requiert une enquête domestique, la prise des empreintes digitales, ainsi que la preuve du statut financier et de citoyenneté, et est valable dix huit mois.  Avec un I-600a approuvé, les parents peuvent remplir un I-600 une fois qu’ils identifient un enfant pour l'adoption.  Veuillez prendre contact avec la section consulaire pour de plus amples informations.
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